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PROTOKÓŁ NR V/2024 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 3 września 2024 r. 

 

 

Sesja trwała od godz. 13.37 do godz. 14.14. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 13, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. Nieobecni Radni: Sylwia Sobierańska i Leszek Kwiatkowski. 

Ponadto w Sesji udział wzięli: 

• Grzegorz Ambroziak   - Burmistrz Gminy Żychlin, 

• Zbigniew Gałązka    - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 

• Waldemar Bartochowski   - Sekretarz Gminy Żychlin, 

• Iwona Śmietanka    - Radca prawny, 

• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności.  

 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Agnieszka Sidwa. 

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza Gminy Żychlin – Grzegorza 

Ambroziaka, Zastępcę Burmistrza, Sekretarza i Radcę Prawnego, Sołtysów i 

Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz pozostałe osoby przybyłe na obrady Rady. 

Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 

podejmowania uchwał. 

Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2024 rok, 

b) o zmianie Uchwały Nr LXXVI/380/2024 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 stycznia 

2024 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

c) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami w północnej 

części Miasta Żychlina”. 

3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad. 

 

 

Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2024 r., 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 

eSesja i na stronie BIP. 



2 
 

Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji (4 głosami „za”), Komisja Oświaty (4 głosami „za”) pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 rok. 

Członkowie Komisji Rolnej w sprawie projektu uchwały dotyczącej zmiany budżetu gminy 

na 2024 r. wypowiedzą się na Sesji Rady w drodze głosowania. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2024 rok. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 rok 

głosowało   - 13 radnych - Grzegorz Jan Dąbek, Kamil Falkowski, Marek Grzegorz 

Kaczmarek, Janusz Piotr Kowalski, Józef Kowalski, Bartosz Dariusz Kubicki, Justyna 

Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Stanisław Szymański, Daniel Turyk, Krzysztof Wojtalewicz, 

Rafał Zajączkowski, Przemysław Stefan Zweigert, 

 „przeciw”  -   0 radnych, 

„wstrzymało się” -   0 radnych. 
  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2024 rok.  
 

Uchwała Nr V/22/2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

 

b) o zmianie Uchwały Nr LXXVI/380/2024 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia                       

15 stycznia 2024 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 

eSesja i na stronie BIP. 

Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji (4 głosami „za”), Komisja Oświaty (4 głosami „za”) pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr LXXVI/380/2024 Rady Miejskiej w 

Żychlinie z dnia 15 stycznia 2024 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Członkowie Komisji Rolnej w sprawie projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr 

LXXVI/380/2024 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 stycznia 2024r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej wypowiedzą się na Sesji Rady w drodze głosowania. 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały o zmianie Uchwały Nr 

LXXVI/380/2024 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 stycznia 2024 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Za podjęciem uchwały o zmianie Uchwały Nr LXXVI/380/2024 Rady Miejskiej w Żychlinie z 

dnia 15 stycznia 2024 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

głosowało   - 13 radnych - Grzegorz Jan Dąbek, Kamil Falkowski, Marek Grzegorz 

Kaczmarek, Janusz Piotr Kowalski, Józef Kowalski, Bartosz Dariusz Kubicki, Justyna 

Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Stanisław Szymański, Daniel Turyk, Krzysztof Wojtalewicz, 

Rafał Zajączkowski, Przemysław Stefan Zweigert, 

 „przeciw”  -   0 radnych, 

„wstrzymało się” -   0 radnych. 
  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę o zmianie Uchwały Nr 

LXXVI/380/2024 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 stycznia 2024 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej.  
 

Uchwała Nr V/23/2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

c) zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na realizację zadania 

inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami w 

północnej części Miasta Żychlina”. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 

eSesja i na stronie BIP. Następnie odczytała uzasadnienie do uchwały. 

Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji (4 głosami „za”), Komisja Oświaty (4 głosami „za”) projekt uchwały w 

sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na realizację zadania inwestycyjnego pn. 

„Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami w północnej części Miasta Żychlina”. 

Członkowie Komisji Rolnej w sprawie projektu uchwały dotyczącej zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Łodzi na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz 

z przykanalikami w północnej części Miasta Żychlina” wypowiedzą się na Sesji Rady w drodze 

głosowania. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

długoterminowej ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Łodzi na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz 

z przykanalikami w północnej części Miasta Żychlina”. 
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Za podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na realizację 

zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przykanalikami w 

północnej części Miasta Żychlina” 

głosowało   - 13 radnych - Grzegorz Jan Dąbek, Kamil Falkowski, Marek Grzegorz 

Kaczmarek, Janusz Piotr Kowalski, Józef Kowalski, Bartosz Dariusz Kubicki, Justyna 

Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Stanisław Szymański, Daniel Turyk, Krzysztof Wojtalewicz, 

Rafał Zajączkowski, Przemysław Stefan Zweigert, 

 „przeciw”  -   0 radnych, 

„wstrzymało się” -   0 radnych. 
  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki długoterminowej ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Łodzi na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa kanalizacji 

sanitarnej wraz z przykanalikami w północnej części Miasta Żychlina”.  
 

Uchwała Nr V/24/2024 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-tu 3. Sprawy różne. 

 

W sprawach różnych głos zabrali: 

 

Rafał Zajączkowski – Spółdzielnia Mieszkaniowa w Żychlinie przy ul. Łąkowej dziękuje 

Burmistrzowi i Zastępcy Burmistrza za wsparcie finansowe, wykonano wymianę 13 sztuk lamp 

oświetleniowych ulicznych, co spowoduje, że rachunki za pobór energii elektrycznej będzie 

płacić niższe zarówno spółdzielnia, jak i Urząd Gminy. Wyrazy podziękowania kieruje także 

do Kierownika Ref. BPI za zaangażowanie w realizację tego projektu. 

 

Kamil Falkowski – podziękował za interwencję dotyczącą naprawy dziury na ul. 

Dąbrowskiego. Poinformował, że kolejnym newralgicznym punktem dla mieszkańców osiedla 

jest działka i budynek, w którym znajduje się Przedsiębiorstwo Handlowo-Usługowe LIDER – 

prosi o interwencję w sprawie uporządkowania tego terenu i wykarczowania chwastów oraz                          

o zwrócenie uwagi na uszkodzone chodniki. 

Prosi także o informację, na jakim etapie są prace z budową żłobka oraz budową hali sportowej 

przy Szkole Podstawowej Nr 2. 

 

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin poinformował, że około dwa tygodnie temu 

odbyło się ostatnie spotkanie techniczne dotyczące projektu uzgodnienia budowy hali 

sportowej. We wrześniu firma ma uzyskać pozwolenie na budowę i ruszyć z budową                               

w miesiącu wrześniu lub na początku października.  

W sprawie klubiku dziecięcego - jesteśmy przygotowani praktycznie na 90% pod kątem 

projektu funkcjonalno-użytkowego, natomiast w dalszym ciągu czekamy na podpisanie umowy 

dotacyjnej. Urząd Wojewódzki dopiero na koniec lipca dostał informację z Ministerstwa                         

o pełnej kwocie dodatkowych środków pochodzących z KPO. Po podpisaniu umowy, która 

powinna nastąpić we wrześniu, będziemy przystępować się do przetargu. Przetarg będzie                   

w formule „Zaprojektuj i wybuduj”, w związku z czym temat projektowania i rozpoczęcia 

budowy zakładamy, że może się rozpocząć w miesiącu lutym lub marcu z opcją wykonania 
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około 5 miesięcy. Tak więc termin 1 września jest jak najbardziej terminem realnym do 

rozpoczęcia pracy klubiku. 

 

Krzysztof Wojtalewicz poruszył temat dotyczący ulicy Blizińskiego i zastoiny wodnej na tej 

ulicy. Poprosił o odczytanie pisma od mieszkańców i informację od Burmistrza dotyczącą 

przebudowy tej drogi.  

 

Agnieszka Sidwa – Przewodnicząca Rady poinformowała, że do Biura Rady wpłynęła 

petycja mieszkańców ulicy Blizińskiego w sprawie wykonania odwodnienia tej ulicy. Zgodnie z 

art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach, według właściwości petycja ta została 

przekazana do Burmistrza Gminy Żychlin.  

Następnie odczytała treść w/w petycji. 

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – temat jest znany od kilku lat,                

a nasilił się w momencie prowadzenia prac związanych z podłączeniem posesji do systemu 

kanalizacji sanitarnej. Istnieje problem techniczny, nie będzie odtwarzania nawierzchni jezdni. 

Gdyby była budowana nowa nawierzchnia, to byśmy mogli mówić o kompleksowym wykonaniu 

prac na tej ulicy. Pani Przewodnicząca przekazała nam pismo w tej sprawie - obecnie 

analizujemy i prowadzimy kosztorysy, aby znaleźć najbardziej optymalne rozwiązanie,                         

a jednocześnie możliwe do wykonania pod względem finansowym. 

Temat jest analizowany, ale dopóki nie zostaną zakończone prace kanalizacyjne, nie możemy 

podjąć żadnych działań. Sieć kanalizacyjna nie została jeszcze przekazana do użytkowania. 

Wobec powyższego dopiero po wykonaniu prac nawierzchniowych będziemy mogli wybrać 

najbardziej optymalny wariant do wykonania i ewentualnie zastanowić się nad źródłem 

finansowania. Na pewno będziemy występować do Państwa Radnych z prośbą                                       

o zabezpieczenie stosownych środków na realizację zadania. 

 

Grzegorz Ambroziak – rozumie rozgoryczenie mieszkańców, bo tak naprawdę nikt nie 

chciałby w takich warunkach poruszać się po drodze, ale tak jak wspomniał Pan Burmistrz 

Gałązka, problem się nasilił podczas prowadzonej inwestycji, która jest jeszcze nie  

zakończona. 

Pan Burmistrz podjął się, że wykona obliczenia i sprawdzimy w jakiej części będziemy mogli 

zaradzić problemowi pod kątem odwodnienia miejscowego.  

 

Stanisław Szymański zaproponował, aby może wybudować studzienkę, która by tę wodę 

zbierała i to nie byłby aż taki ogromny koszt. Myśli, że taką studzienkę należałoby wykonać 

przed położeniem nawierzchni, aby nie zdewastować nowej jezdni. 

 

Zbigniew Gałązka – nadmiar wody na tej ulicy nie będzie zbierany ze środka drogi tylko ze 

skraju jezdni. Na tym etapie są rozważane dwie koncepcje, które w sposób w miarę szybki i 

niedrogi powinny zaradzić problemowi. Pierwsza to jest ewentualnie pomyślenie o studni 

chłonnej, która w zależności od powierzchni zlewnej, zostałaby wykonana. Po modernizacji  

drogi wojewódzkiej, która do tej pory nie była skanalizowana pod względem deszczowym, 

będą zebrane z niej wody opadowe. Wobec powyższego ta ilość wody, która będzie po 

zakończeniu inwestycji wojewódzkiej znacznie się zmniejszy.  

Obecnie nie wiemy jak będzie położony kanał sanitarny na wysokości ulicy Blizińskiego. Gdy 

będziemy mieć taką wiedzę, to wówczas można byłoby się zastanawiać, czy można się 

włączyć do tego kanału w sposób grawitacyjny, czy ewentualnie budować przepompownię. 
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Dopóki inwestycja wojewódzka nie będzie zakończona i przekazana do eksploatacji, nie 

można wystąpić do zarządcy drogi o możliwość włączenia się do urządzenia, które nie istnieje.  

 

Przemysław Zweigert zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza, czy istnieje możliwość, aby 

wnioski radnych kierowane do Burmistrza i odpowiedzi na nie umieszczane były w Biuletynie 

Informacji Publicznej?  

 

Grzegorz Ambroziak – zgodnie z ustawą jest to sformalizowane, jakie informacje mają być 

umieszczane w Biuletynie Informacji Publicznej. Na wszelkie zapytania i wnioski, odpowiedzi 

są raczej udzielane na bieżąco. Sprawdzimy, jakie są możliwości publikacji wniosków. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała pismo Burmistrza Gminy Żychlin skierowane do Rady 

Miejskiej w Żychlinie z powiadomieniem Państwa Marii i Jerzego Ślepeckich dotyczące 

ponaglenia w sprawie inwestycji wodociągowej do trzech gospodarstw domowych w 

miejscowości Kaczkowizna.  

Pan Burmistrz zwraca się z prośbą o przedstawienie Komisjom Rady zaktualizowanej 

informacji dotyczącej kosztów przedmiotowej inwestycji i prosi o opinię w tym zakresie. 

W związku z tym pismo to zostanie skierowane do Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

w celu przeanalizowania i wydania stosownej opinii.  

Do Rady Miejskiej w Żychlinie wpłynęła skarga na Kierownika ZGM oraz Komisję 

Mieszkaniową. Ta skarga zostanie przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w celu 

przygotowania stosownej opinii w zakresie skargi na Kierownika ZGM.  

 

 

Do p-tu 4. Zakończenie obrad. 

 

 

Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział w Sesji Rady.  

 

Zamknęła V Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 

 

 

 

 

 

Protokolant:                                                                       Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

M. Charążka 

        Agnieszka Sidwa 

 

 

 


